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Izveštaj predsednika za 2022 godinu 
 

Poštovano članstvo, cenjeni prijatelji ! 
     Godina je prošla i pred vama je ponovo izveštaj  o radu i dešavanjima u Srpskoj 
ornitološkoj federaciji . Ovaj put sa velikim zadovoljstvom sam  pristupio pisanju izveštaja jel 
u godini koja je iza nas uspeli smo da realizujemo projekte za koje smo mislili da su preveliki 
zalogaj za našu organizaciju, za naše mogućnosti, ALI  kako kažu „hrabre i sreća prati“ po 
usvajanju ambicioznog plana od strane Skupštine SOF a krenuli smo u realizaciju zacrtanih 
ciljeva.  
  U Lovačkom domu u Nišu 09.04.2022 održan je sastanak UO SOF a gde su donešene 
slobodno možemo reći ključne odluke koje su obeležile celu prošlu godinu . Naravno kao 
najznačajnija je odluka o organizaciji 1 COM Balkan Cupa,  koji posle Spitskog 38.Svetskog 
ornitološkog  šampionata održane  davne 1990 te godine  je prva manifestacija pod okriljem 
COM na ovim exyu prostorima.  Dok ništa manje značajna i bitna je i odluka o izradi 
programa za izložbe sa kojim je naša organizacija stala rame uz rame sa ornitološkim 
velesilama po pitanju usavršavanja izložbi u tehnolškom smislu. Ova dva kapitalna projekta 
obeležila su rad UO SOF a  u protekloj godini.  
  Već 10.04.2022 sastanku u Nišu priključili su se predstavnici OFM (Zoran Vuić i Stevče 
Jovanovski) COA ( Goran Šljivančanin ) i OSBIH ( Enes Handžić ) gde su dogovorene 
smernice za realizaciju ove međunarodne manifestacije.  
   04.06.2022 u Ugrinovcima , održana je redovna godišnje  Skupština SOF-a  gde pored 
dodele nagrada za najuspešnije pojedince i klubove,usvojenih izveštaja donete su i odluke za 
gore navedene projekte i druge planirane aktivnosti.  Skupština je jednoglasno podržala sve 
predloge UO SOF a, a realizaciju  1.COM Balkan Cupa a ujedno i 63.Ornitološkog 
šampionata Srbije poverila je društvu Gaj iz Niša.  
   1.COM Balkan Cup ovaj saziv Upravnog odbor SOFa doživeo je kao krunu rada u 
proteklom periodu i tako smo i pristupili poslu ali ipak najveći teret pao je na Niško društvo 
Gaj prvenstveno na njegovog predsednika  gosp. Miloša Stankovića koji je u ovim čudnim 
vremenima kada svako juri za svoj neki interes uspeo je da sakupi ekipu entuziasta koji su 
nesebično radili na realizaciji ovog istorijskog  spektakla. Ovim putem ispred  SOFa se 
zahvaljuljem gosp. Stankoviću i vrednim momcima iz društva Gaj.  
Da je ideja o organizaciji bila prava i da su odgajivači iz Srbije i iz okolnih država koji 
nemogu zbog zakonskih barijera da učestvuju na velikim svetskim manifestacijama  bili željni 
jedne ovakve utakmice dokazuje i veliko interesovanje i sasvim solidan broj prijavljenih 
ptica. Pored izlagača iz Srbije učešće su uzeli i odgajivači iz Bugaske, Crne Gore i Bosne & 
Hercegovine, dok za ptice iz Makedonije zbog neuredne veterinarske  dokumentacije nije 
odobren ulazak u Srbiju. 
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COM za ovakve izložbe ima poseban pravilnik pa tako za ovu manifestaciju delegirao je 
supervizora gosp. Ricarda Rigata iz Italije koji je ujedno ocenjivao i sekcije G i H. Kako bi 
ova manifestacija opravdala očekivanja izlagača obezbedili smo i respektabilan sudijski tim 
tako da su pored OMJ sudija iz Srbije  ptice ocenjivali i gosp. Jackie Soethaet ( OMJ – B ) iz  
Belgije , gosp. Andrej Greguš ( OMJ- D) iz Hrvatske , gosp. Oguz Ozkaya (OMJ - E ) iz 
Turske, gosp. Alessandro Valicelli ( OMJ- F1,F2) iz Italije i gosp. Aleš Šolar i Vasle Jože ( 
OMJ za papagaje ) iz Slovenije.  
U toku izložbe održan je i seminar , najveće interesovanje je privuklo  predavanje gosp. 
Ricarda Rigata o štiglićima i hibridima.  
Trebam napomenuti da je ova izložba bila realizovana preko novog programa. Od prijave 
ptica pa sve do ocenjivanja sve je išlo elektronski i po oceni strani sudija koji već imaju 
iskustva sa ovakvim tipom ocenjivanja sve je funkcionisalo savršeno, pa veliku zahvalnost 
dugujemo i gosp. Milanu Mijiću koji je izradio program koji mogu da koriste svi organizatori 
izložbi u SOFu.  
1.COM Balkan Cup pored svojeg istorijskog značaja u Srpskoj avikulturi biće upamćen i o 
poseti predsednika COM a  gosp. Carlosa F. Ramooe, od postojanja naše organizacije ovo je 
bila prva poseta predsednika COM a što jasno govori o značaju manifestacije ali i odličnih 
odnosa i međusobnog poštovanja između rukovodstva SOF-a i gosp. Ramooe. Po ovom 
pitanju dozvolite da budem „malo ličan“ za mene Predsednika SOFa je najlepšti trenutak u 
mojoj ptičarskoj karieri bio kad sam predsednika COMa dočekao u mojoj Srbiji.  
Nezaboravna gala večera pri 1.COM Balkan Cupu okupila je sve  odgajivače iz cele regije, a 
atmosfera sa istog nam daje za pravo da se nedamo da će se ovo naše druženje  nastavi i 
postati tradicija !   
   Tokom godine održano je takmičenje štiglića i bastarda pesme u organizaciji društva Zlatno 
Pero iz Kruševca . Beogradsko društvo Slavuj bio je domaćin tradicionalnog takmičenja 
kanarinaca pesme Malino i takmičenja Slavujara. Društvo Brica iz Velikog Gradišta 
organizovalo je međunarodno takmičenje Malinoa, dok je Kruševačko društvo Bagdala 
održalo takmičenje Slavujara. Izložbe ptica organizovali su udruženje iz Sremske Mitrovice , 
Kruševačko društvo Zlatno Pero , Sekcija –Ptičara  UOSŽ Subotica i Klub Odgajivača ptica 
Sombor. Veliku zahvalnost dugujemo svim navedenim društvima, organizatorima raznih 
manifestacija , pošto bez njihovog zalaganja naš hobi bi izgubio takmičarsku draž.   
   Distribucija prstenova je i ove godine bila zadovoljavajuća i pored očekivanih poteškoća 
sve je proteklo u okviru planiranog .  
   Nažalost oko Avifaune smo imali nekih tehničkih problema ali se nadam da ćemo u 
narednom preiodu uspeti da nadiknadimo zaostatak.   
   Na kraju bih se zahvalio na saradnji svim članovima UO SOFa koji svoje slobodno vreme 
posvećuju našoj organizaciji ,pored svakodnevnih privatnih obaveza pronalaze vreme i 
energiju za dobrobit Avikulture u Srbiji.  
 
U Subotici    
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                                                                                                                                                   Sa poštovanjem  

Predsednik SOF-a 
                                                                                                                                                    Robert Tomek    

 
     



 

 


